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PROTOKÓŁ  Nr XXII/2016 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 28 grudnia 2016 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1100, zakończono o godz. 1245. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy    
3. Skarbnik gminy            -         Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant  - Anna Drabik 
 
 
Przed rozpoczęciem sesji wystąpił zespół z Wyszeborza „Sąsiedzi zza miedzy”.  

 
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XXII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 14 
radnych. 
 
Spóźnienia i zwolnienia: 

• Radny Andrzej Ćwikliński – uczestniczył w sesji od godz. 1125 do godz. 1235. 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.    
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2016 roku. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 2017, 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 

2017 – 2032, 
c) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2016 r., 
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 

2016 – 2028, 
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e) zaciągnięcia przez Gminę Manowo pożyczki z budżetu państwa na 
wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020 realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa i przebudowa drogi gminnej w miejscowości Bonin”, 

f) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2017 rok, 

g) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 
2017, 

h) przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Manowo na lata 2017-2019”, 

i) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. z siedzibą 
w Rosnowie, 

j) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Manowo, 

l) sprzedaży działki nr 283/1 położonej w obrębie ewidencyjnym 
Cewlino, 

m) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych, 

n) ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola prowadzone 
przez Gminę Manowo, 

o) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania, 

p) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2017 rok, 
q) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 

Manowo na 2017 rok, 
r) trybu udzielania i rozliczania przez Gminę Manowo dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form 
wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

3. Wolne wnioski i informacje. 
4. Odpowiedzi na interpelacje. 
5. Zakończenie. 

 
 

 

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Gminy    
  

Protokół XXI Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie - 13 głosami za.  
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 2, 9 i 16 grudnia pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 21 grudnia brałem udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
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Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się następującymi 
sprawami:  
� 21 grudnia, zgodnie z planem zakończyła się kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie. Kontrola rozpoczęła się z 1-tygodniowym 
opóźnieniem. Przez większość czasu przeprowadzała ją tylko jedna osoba. 
Kierownictwo RIO na koniec przysłało jeszcze dwóch inspektorów  kontrola została 
zakończona w planowanym terminie. Za jakiś czas wpłyną wnioski pokontrolne. 

� Został rozstrzygnięty przetarg na wywóz śmieci. Wpłynęły dwie oferty: PGK 
Koszalin oraz EKOSAN. Przetarg wygrała firma EKOSAN – ta sama, która 
dotychczas obsługiwała naszą gminę. PGK miał o prawie 6.000 zł wyższą cenę 
miesięcznie. Umowa została podpisana na dwa lata. Uzgodniliśmy, że w Boninie 
(chyba już funkcjonuje) i w Rosnowie będzie stał kontener na gabaryty. Do tej pory 
kontener stał w ustalonym czasie przez trzy dni. Gmina będzie właścicielem 2 
kontenerów (Bonin, Rosnowo), które po zapełnieniu będą wywożone.  

� 9 stycznia zostanie rozstrzygnięty przetarg na budowę dwóch ulic w Boninie.  
� Nadleśnictwo Manowo zrealizowało piękną inwestycję – drogę z Wyszewa do 

Wiewiórowa. Nasz odcinek ok. 100 m również został zrobiony tą samą technologią. 
Byliśmy na odbiorze tej drogi. Ponadto Nadleśnictwo już prowadzi dokumentację 
dla dwóch kolejnych dróg na terenie naszej gminy: Wyszewo-Wyszebórz i 
Mostowo-Poniki. Dobrze się stało, że kiedyś doszło do współpracy i przekazania 
dróg powiatowych Nadleśnictwu, ponieważ Powiat nigdy nie wyremontowałby tych 
dróg.  

� Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w przyszłym roku chce zrealizować  drogę z 
Wyszeborza do Lubiatowa. Zaczniemy od wycinki drzew, drzewa zostały już 
oznakowane i procedura została uruchomiona.  

� Zgodnie z uchwaloną w Sali Kolumnowej ustawą o chronię przyrody, każdy będzie 
mógł na swojej działce wycinać drzewa bez pozwolenia. Jeśli dojdzie do 
odszkodowań, to nie przekroczą one 500 zł. Jeśli chodzi o budowę dróg, to zawiera 
ona pewne udogodnienia.  

� W ostatnim okresie powstało małe zawirowanie dotyczące lekarza rodzinnego w 
Manowie i lekarza rodzinnego w Rosnowie. Firma, która prowadzi obsługę 
medyczną w Rosnowie p. Anity Awstric kończy działalność, ponieważ jest bardzo 
chora i nie wróci do zawodu. Są teraz przepychanki między firmą „Otwarte Serce” 
z Manowa a p. Rusakiem, który obecnie sprawuje opiekę medyczną w Rosnowie. 
Doszło do małego starcia pomiędzy Państwem Kozickich i Wójtem – stwierdzili, że 
kończą działalność. Następnego dnia wpłynęło ponownie pismo o rozpatrzenie 
sprawy. Postawiłem warunek, że najpierw wyremontują ośrodek w Rosnowie 
(zrealizują podpisaną umowę) i potem wrócimy do tematu.  

� Byłem na 2-dniowym spotkaniu w Unieściu. Organizatorem była Lokalna Grupa 
Działania. Był obecny wicemarszałek Jarosław Rzepa. Była prośba, żeby pieniądze 
unijne wydawać jak najszybciej, bo aktualna zmiana może doprowadzić do zmiany 
dystrybutora (z Marszałka na Wojewodę). Wiemy też, że sytuacja w UE też nie jest 
ciekawa. Podobnie było na spotkaniu organizowanym przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska w Szczecinie. Też był obecny wicemarszałek i powiedział to 
samo. Jest projekt ustawy, który mówi o zmianie wyboru rad nadzorczych do 
WFOŚ. Na 5 członków rady wojewoda desygnuje 3. To doprowadziło m.in. do tego, 
że przez ten rok programy WFOŚ zostały zawieszone. Są tylko realizowane 
programy centralne. Jest program „Rewitalizacja zabytków” z dofinansowaniem 
95% (czytaj: kościoły). My z tego nigdy nie skorzystaliśmy – udało nam się parę 
razy skorzystać z 85%.  

� Dzisiaj na sesji obecny jest nowy dzielnicowy p. Daniel Marko. 
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P. Daniel Marko – do tej pory pracowałem w Koszalinie. Od 1 listopada 2016 roku 
jestem drugim dzielnicowym w gminie Manowo.  
Wójt: obecnie jest taka sytuacja, że nasi dzielnicowi będą mieli możliwość 
spotykania się z mieszkańcami. Postaramy się, aby w Rosnowie odbywało się od 
Nowego roku – kilka godzin w tygodniu w Klubie Osiedlowym. Podobna sytuacja 
będzie miała miejsce w Manowie, ale dopiero od 1 lutego, ponieważ musimy w 
Urzędzie dokończyć remont korytarzy, a przede wszystkim schodów (zostaliśmy 
upomnieni przez inspektorów). Po remoncie zostanie udostępniony pokój dla 
dzielnicowych. Podczas dyżurów będą przyjmowali interesantów. 

� Oświata – proszę Komisję Polityki Społecznej o powołanie zespołu, który zająłby 
się sprawami oświatowymi. W I dekadzie powinno się odbyć spotkanie dyrektorów 
i zespołu. Do końca stycznia musimy być przygotowani wariantowo, a projekt 
uchwały musi być gotowy w lutym. Naszym zamierzeniem jest utrzymanie 3 szkół 
podstawowych – Rosnowo, Manowo, Bonin. Może trzeba będzie zmienić obwody, 
może będzie trzeba powalczyć o Kretomino. Koszalin nie będzie chciał oddać 
Kretomina, bo im się sytuacja diametralnie pogorszy. Musimy podjąć starania o 
każdego ucznia, ponieważ wiąże się to z pieniędzmi.  

  
 

 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp. Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. XXI/167/2016 

25 listopada 2016 

zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji przez Wójta Gminy 
Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 

celu zbadania zgodności z prawem. 

Wystąpiono z wnioskiem o publikację w 

Dzienniku Urzędowym Województwa 

zachodniopomorskiego. 

2. XXI/168/2016 

25 listopada 2016 

uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego 

gminy Manowo dla południowego 

fragmentu wsi Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. Wystąpiono z 

wnioskiem o publikację w Dzienniku 

Urzędowym Województwa 

zachodniopomorskiego. 

3. XXI/169/2016 

25 listopada 2016 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Wyszebórz 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem.  

4. XXI/170/2016 

25 listopada 2016 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej w 

Gminie Manowo na lata 2015-2020” 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem.  

5. XXI/171/2016 

25 listopada 2016 

przyjęcia „Programu i zasad współpracy 

Gminy Manowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017” 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem.  

6. XXI/172/2016 

25 listopada 2016 

wyrażenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. 

7. XXI/173/2016 

25 listopada 2016 

sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 2 

położonego w budynku nr 11 w miejscowości 

Manowo 

W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. 
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8. XXI/174/2016 

25 listopada 2016 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem oraz 

powiadomiono Skarżącego. 

9. XXI/175/2016 

25 listopada 2016 

Poparcia Apeli Rady Gminy Dobrzeń 

Wielki, Rady Gminy Dąbrowa, Rady Gminy 

Komprachcice i Rady Miejskiej w 
Prószkowie o uchylenie rozporządzenia 

Rady Ministrów w części dotyczącej zmiany 

granic Gminy Dobrzeń Wielki, Gminy 

Dąbrowa, Gminy Komprachcice i Gminy 

Prószków 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem 

 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: KR składa wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad w sprawach regulaminowych „informacji z bieżącej 
działalności Straży Gminnej”. 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: nie widzę problemu, żeby takie rozwiązanie 
wprowadzić.  
 
Tomasz Padykuła – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: doszliśmy do 
porozumienia z p. Robertem Murii – prezesem Spółki Elektrociepłownia w sprawie 
kosztów koszenia traw. P. Robert Murii też ma nowe zadania związane ze zmianą 
przepisów prawa. Zajmiemy się tym w przyszłym roku. 
 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Radna Sylwia Krępeć: 
� Przy posesji nr 72 w Wyszewie nie świeci lampa na słupie nr 3 i na słupie nr 6. 

Przed tą posesją stoi transformator i lampa obok też nie świeci. 
 
Radny Michał Bamburak: 
� Mamy problem z mieszkanką Cewlina. Otrzymuje miesięcznie 200 zł, ale to jest za 

mało na życie. Chodzi do Sołtysa ze skargą, że trudno jej się żyje z bratem. Czy 
można tą Panią objąć większą opieką lub załatwić rentę socjalną?  

 
Wójt: ten temat był poruszony na zebraniu w Cewlinie. Obiecałem, że kiedy zaczną 
się prace interwencyjne lub publiczne, to zatrudnimy tą Panią. Jest osobą bardzo 
pracowitą i lepiej pracuje niż mężczyźni.  
 
Radny Michał Bamburak: zaproponował w ramach współpracy z Nadleśnictwem 
remont drogi przez las do Cewlina. Autobus szkolny będzie miał łatwiejszy przejazd. 
 
Wójt: to jest droga gminna. W miarę możliwości staramy się o nią dbać, żeby była 
przejezdna. 
 
Radna Grażyna Góral: mieszkańcy zgłosili, że od posesji nr 53 nie świeci się 15 lamp. 
 
Radny Tomasz Padykuła: 
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� Dojazd do posesji 12A – podczas silnych opadów deszczu cała droga jest zalana, 
piasek spomiędzy kamieni jest wypłukiwany. Tak jest umiejscowiona, że spływa 
tam woda z przepustu i z drogi powiatowej.  

� Co z naszymi lampami przy boisku? Grudzień minął i nie ma lamp. 
� Dziękuję za walkę, którą stoczyliśmy w sprawie dostawy prądu dla miejscowości 

Wyszebórz. Wczoraj przeszedł orkan Barbara, a w Wyszeborzu – jak nigdy – nie 
było przerw w dostawie prądu.  

 
Radny Andrzej Ćwikliński: p. Artym zwróciła się z zapytaniem, czy jest możliwość 
przeniesienia jej do innego mieszkania ze względów zdrowotnych. 
 
Radny Mirosław Pawlak:  

� Są złożone wnioski odnośnie przekazania pomieszczeń sportowych w 
Rosnowie. Czy będzie oficjalna odpowiedź w tej sprawie? 

� Czy znamy już termin konkursów na przyznanie dotacji na sport i rekreację. 
 
Radny Leszek Kondrat:  

� Proszę p. z GOPS o zapisanie nazwisk 3 osób i wizytę pracownika 
socjalnego.  

� Do p. Roberta Murii – droga między chlewikami w Boninie wymaga 
naprawy. Nie da się już tamtędy przejść.  

 
Radny Andrzej Sokalski:  

� Lampy w Kretominie – nie świecą, jak wygląda sytuacja z umowami? 
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Radna Sylwia Krępeć:  
� W Sołectwie Wyszewo od 5 lat mamy spotkanie wigilijne w formie konkursu. 

Przyjęło się ono dlatego, że Panie same przygotowują potrawy. Jest powołana 
Komisja, która je ocenia. W tym roku było już 25 potraw. Aby mieszkańcy coraz 
liczniej chcieliby w nim brać udział, potrzebni są fundatorzy głównych nagród. 
Od 5 lat jest z nami zawsze p. Wójt Roman Kłosowski, który funduje nagrodę 
w konkursie. Jest zawsze z nami p. radna powiatu koszalińskiego p. Irena 
Oleksy i o od 3 lat jest p. prezes Elektrociepłowni Rosnowo p. Robert Murii. W 
związku z tym chciałabym wręczyć Państwu pamiątkowe dyplomy od 
mieszkańców.  

 
Jarosław Perczyński – Komendant Straży Gminnej: wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom p. radnego Andrzeja Sokalskiego przygotowałem krótką informację 
dotyczącą działalności Straży Gminnej w ostatnim okresie. Chciałbym również 
poinformować, że po naszym ostatnim spotkaniu wyciągnęliśmy wnioski i na chwilę 
obecną prowadzimy kontrole dotyczące spalania odpadów w instalacjach grzewczych. 
Takie kontrole trwają. Dokonaliśmy ich kilkanaście i będziemy je nadal prowadzić w 
przypadkach zgłoszeń podejrzeń. Na kolejną sesję postaram się przygotować 
sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli (wyniki). Sytuacja nie jest najlepsza. W 
niektórych przypadkach podejrzenia są uzasadnione. 
Gospodarka odpadami – Wójt powiedział, że w miejscowości Bonin i Rosnowo od 
jakiegoś czasu stoją kontenery na odpady wielkogabarytowe – i tak jest. Chciałbym 
nawiązać i zasygnalizować, że w Boninie wokół tych kontenerów teren wymaga 
uporządkowania.  
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Radny Andrzej Ćwikliński: 15 stycznia organizujemy imprezę z okazji Finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy i serdecznie zapraszamy do działu (licytacji, występy). 
 
Radna Grażyna Góral: w związku z prośbą p. Wójta o powołanie zespołu ds. 
oświatowych proszę, żeby w tym zespole brali udział wszyscy członkowie Komisji 
Polityki Społecznej, członkowie Komisji Budżetu i Finansów oraz dyrektorzy 
przedszkoli i szkół oraz rady rodziców z tych placówek. Informacja o spotkaniu będzie 
przekazana przez p. Monikę Jarosik.  
 
Radny Jerzy Hawraniak: samo postawienie kontenerów nie zmieniło sytuacji. Musimy 
podjąć rozmowy z prezesem Spółdzielni, aby teren odpowiednio przygotować pod 
kontenery. W tej chwili na ten kontener nie ma miejsca. Musimy to dopracować lub 
wyznaczyć inne miejsce.  
 
Przerwa – 1140 - 1208 

 
 
 
Ad.II.1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2016 roku 
 
Sprawozdania z pracy stałych komisji Rady Gminy Manowo przedstawili: 
- Joanna Czerwiak – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, 
- Grażyna Góral – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, 
- Tomasz Padykuła –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
- Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
 
 
 
Ad.II.2. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 2017, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Poprosił  
Przewodniczącą KBiF o przedstawienie opinii.  
Joanna Czerwiak – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: Komisja po  
rozpatrzeniu projektu budżetu na 2017 rok nie wniosła uwag i zaopiniowała  
go pozytywnie. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/176/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: dziękuję Państwu za jednomyślność w  
podjęciu uchwały. Sytuacja która miała miejsce rok temu, to był dla mnie  
taki okres, że nie zapomnę go do końca życia. Patrząc z perspektywy roku  
2015, to jesteśmy w dobrym miejscu. Zostało to ładnie wyczyszczone, na  
miarę możliwości zrealizowane i na dzień dzisiejszy patrzę z optymizmem na  
rok 2017. O ile czynniki zewnętrzne się nie zmienią, to założenia nasze  
powinny być zrealizowane. Dziękuję Państwu za podjęcie tej uchwały, bo ona  
będzie służyła przede wszystkim mieszkańcom. 
 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2017 – 
2032, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/177/2016, podjęta została jednogłośnie.  
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Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
c) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2016 r., 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy: to za moją przyczyną ten projekt nie był 
omówiony na Komisji. Prosiłem p. skarbnik, aby czekać do ostatniego dnia. 
Znając realizację pewnych przedsięwzięć, wydatków bieżących byłem 
przekonany, że nie będzie deficytu. Wszystkie zmiany mieszczą się w 
zaplanowanych środkach rok temu.  
Uchwała otrzymała Nr XXII/178/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2016 – 
2028, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały jest ściśle związany z 
poprzednim projektem. Czy do tego projektu uchwały są jakieś pytania lub 
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/179/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

e) zaciągnięcia przez Gminę Manowo pożyczki z budżetu państwa na 
wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020 realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa i przebudowa drogi gminnej w miejscowości Bonin”, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: teraz realizacja i rozliczenie tej pożyczki to  
kwestia do 2 miesięcy po zrealizowaniu inwestycji (Kretomino – 25 miesięcy z  
kwotą 2.200.000 zł). To jest pożyczka, którą Wójt zaciąga w imieniu  
Marszałka. My tych środków nie otrzymujemy, tylko fakturami rozliczamy 
wykonawcę. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/180/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

f) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2017 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/181/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

g) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 2017, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/182/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

h) przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Manowo 
na lata 2017-2019”, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/183/2016, podjęta została jednogłośnie.  
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Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
i) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków dla przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. z siedzibą w 
Rosnowie, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/184/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

j) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/185/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/186/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

l) sprzedaży działki nr 283/1 położonej w obrębie ewidencyjnym Cewlino, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Radny Michał Bamburak: ja wnioskowałem, aby dochody ze sprzedaży tej 
działki były przeznaczone na cele w Cewlinie. 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Cewlina: ja wskazałam p. Wójtowi tę działkę i 
umówiliśmy się, że dochód zostanie przeznaczony na remont świetlicy.  
Uchwała otrzymała Nr XXII/187/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

m) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/188/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

n) ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola prowadzone 
przez Gminę Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/189/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
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o) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/190/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

p) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2017 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/191/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

q) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 
Manowo na 2017 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/192/2016, podjęta została 14 głosami za, przy 1  
Wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

r) trybu udzielania i rozliczania przez Gminę Manowo dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 
przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania 
i wykorzystania 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 grudnia 2016 roku. Czy do tego  
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXII/193/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

 
 
 
Ad.II.3. Wolne wnioski i informacje 
 

Radny Mirosław Pawlak: zapraszam wszystkich radnych, sołtysów, przewodniczących 
rad osiedlowych, Wójta i wszystkich do udziału w WOŚP (licytacja, przekazanie rzeczy 
na loterię). Wszystkie informacje będziemy publikować, mamy plakaty ze sztabu z 
Koszalina i rozwiesimy je w miejscowościach. Zaangażujemy do tego prasę i mamy 
nadzieję, że będzie ktoś z telewizji (MAX lub GAWEX). Zapraszamy, mamy nadzieję, 
że będzie atrakcyjnie i dobra zabawa.  
 
 
Ad.II.4. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- S. Krępeć:  

� Lampy –  zgłosimy. Musimy sprawdzić, czy są nasze, czy Oświetlenia-Północ 
- M. Bamburaka:  

� Pomoc dla mieszkanki Cewlina –  do mnie dzwonił aspirant z Komisariatu 
w sprawie warunków, w jakich ci Państwo mieszkają. Nie wiem w jakich 



11 

 

warunkach mieszka ta Pani, bo tam nie byłem, ale jej brat mieszka w 
piekle. Zaproponowałem, że damy farbę, ale do tej pory się nie zgłosił. 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Cewlina: ja się bardzo interesuję nimi. Ta Pani 
bardzo często mnie odwiedza i pomagam jej na tyle ile mogę, nawet 
finansowo. Ona mieszka bardzo ładnie, ma czysto, a On mieszka w 
fatalnych warunkach. Dostał farbę nie raz, ale nie zrobił tam nic.  

� Droga przez las jest drogą gminną. Staramy się o nią dbać i jest przejezdna.  
- G. Góral:  

� Lampy – zostało to zgłoszone. 
- T. Padykuły:  

� Zalewana droga – przyjrzymy się, co tam się dzieje. Będzie problem, bo już 
w ubiegłym roku woda się tam przelewała.  

� Lampy przy boisku – sprawa jest nadal aktualna.  
- A. Ćwiklińskiego: 

� Ci Państwo mieszkają w naszym lokalu. Spełnili warunki do otrzymania 
mieszkania socjalnego. Jeśli udałoby się nam zamienić mieszkania, to dla 
tych Państwa byłyby dobre warunki, ale musi się tym prawnik zająć, bo 
polubownie będzie ciężko załatwić.  

- M. Pawlaka:  
� Konkurs jest już ogłoszony.  
� Pomieszczenia – musimy się w tej sprawie spotkać. Przy okazji małego 

konfliktu dotyczącego siłowni w Rosnowie, pojawił się temat fitnessu dla 
kobiet. My mamy pomieszczenia w piwnicy (dawna siedziba Rossy 
Rosnowo) o pow. 98 m2. Zaproponowałem kobietom, aby tam stworzyć 
fitness klub. Zajmiemy się tym tematem.  

- L. Kondrata:  
� Remont drogi w Boninie – to nie jest droga spółdzielni, tylko nasza. Stan tej 

drogi jest bardzo zły. 
- A. Sokalskiego:  

� Lampy – brakuje nam tylko umowy. Jestem przekonany, że umowa dojdzie 
do skutku. My jesteśmy petentami. 

 
 
Ad.II.5. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XXII Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


